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Vorbasse Skole Skolebestyrelsesmøde Møde 

2 
Ugedag: Torsdag  Dato: 26.10.2023 Fra 19.00 Til 21.30 

Mødested: Personalerummet 

Deltagere: Charlotte Fyhn Milland, Frederik Lynge Vognsen, Linda Askjær Madsen, Michelle Holm 

Lorentsen, Susanne Østbjerg Kargo, Søren Skøtt, Tanja Bønlykke Staun, Annemette Hansen, Gitte Poder, 

elevrepræsentanter og Torben Precht Jensen 

Evt. andre deltagere: 

Evt. fraværende: Søren Skøtt, Tanja Bønlykke Staun 

Referent: Torben Precht Jensen 

De grå felter er mødereferat. 

Dagsorden: 
Indgået post:  

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 Godkendt 

2. Nyt fra formand/næstformand 

- Valg af formand/næstformand 

Til orientering og beslutning 

 • Søren er valgt til formand, Charlotte er valgt til næstformand 

• Bestyrelsesmedlem stopper pga. flytning fra skoledistriktet. TPJ orienterer suppleant. 

3. Nyt fra elevrådet 

Til orientering 

 Freja er valgt som formand og Jari er næstformand 

Der er talt om følgende emner på elevrådsmøde: 

• Gåtur i Blå klynge. Eleverne ønsker det genoptaget. 

• Brug af skateramper. Nogle kører på cykel på ramperne. Det generer andre. 

• Ønske om optegning streger til flere spil i skolegården 

• Brug af vandkølere. Der er talt om at nogle elever har uhensigtsmæssig adfærd ved 

vandkølerne. Der bliver sprøjtet med vand. Kan adfærd omkring kølerne reguleres ved 

skiltning. Elevrådet vil prøve. 

• Elevrådet er glade for den nye snackautomat. Betalingsproblematik i automat er drøftet.  

Når elever ikke har deres mobiler i frikvartererne har de kun mulighed for at bruge 

kontanter. De ældste elever vil gerne kunne benytte mobilpay.  

• Sortimentet i automaten er drøftet. Hvilke muligheder? Hvordan harmonerer det med 

sundhedspolitikken at der sælges skummetmælkscacao? 

• Elever ønsker at kunne benytte yderdør ved biblioteket, som er permanent låst 

• Elevråd har talt om hvilke temaer de gerne vil arbejde med i dette skoleår. 

• Der bliver arrangeret et kursus for elevrådet med undervisere fra elevorganisationen 

Danske Skoleelever. 

4.  Nyt fra skolen 

Til orientering 

 • Der er ansat ny skolechef pr. 1. november - Stefan Helming Kelstrup 

• Orientering om folkeskoleudspil: 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/okt/231011-nyt-udspil-skal-styrke-

kvaliteten-i-folkeskolen-og-saette-skolen-fri 

• Orientering om midtvejsevaluering vedrørende COC Lifelong Learners. Der er gennemført 

spørgeskemaundersøgelse blandt forældre og personale. Der gennemføres i november 

fokusgruppeinterview med grupper af elever fra 1.,4. og 9. klasse og nogle af de tilknyttede 

medarbejdere. Undersøgelsen omhandler skolernes arbejde med Playful Learning. 

• Personaleinfo. Merete stopper som viceskoleleder. Har fået nyt job pr. 1. december. Nanna 

stopper som pædagogmedhjælper ved udgangen af december pga. bortfald af opgaver. 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/okt/231011-nyt-udspil-skal-styrke-kvaliteten-i-folkeskolen-og-saette-skolen-fri
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/okt/231011-nyt-udspil-skal-styrke-kvaliteten-i-folkeskolen-og-saette-skolen-fri
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• Fælles projekt nærmer sig sin afslutning. Der har været gode oplevelser med samarbejde 

og undervisning på tværs af klasser (venskabsklasserne) 

5. Opfølgning på møde med kontaktforældre 

Evaluering af mødet ift. formål, indhold mv.  

Hvad tog skolebestyrelsens medlemmer med fra mødet? 

Til orientering og drøftelse 

 Det er oplevelsen at formålet med mødet blev opfyldt. Indholdet var relevant og mødedeltagerne 

var aktive og engagerede. Der blev erfaringsudvekslet og delt gode ideer på tværs af klasser 

Det skal tydeliggøres i forbindelse med forældremødet at der er sat tid af på dialogmødet til at 

planlægge aktiviteter i klasserne. Forslag om at elevrepræsentanter deltager i dialogmødet eller 

at klasserne sender input til kontaktforældre forud for mødet. 

Fremmødet var desværre ikke så stort. 

6.  Opfølgning på arbejdet med meddelelsesbogen 

Som led i skolebestyrelsens tilsyn med og opfølgning på principper er det besluttet at sætte fokus 

på arbejdet med meddelelsesbogen.  

Er vi lykkedes ift. de opstillede mål? Afsæt i ressourcesyn, styrke dialogen mellem elev, lærer og 

forældre, skabe fælles forståelse for udviklingspotentiale og behov, få fokuspunkter. 

Hvilke erfaringer er der fra elevernes, forældrenes og lærernes perspektiver? 

Link: Principper for meddelelsesbog 

Til orientering og drøftelse 

 Udsættes. 

7. Trivsel 

Undersøgelser foretaget blandt unge i DK, viser at børns psykiske trivsel falder op gennem 

skolealderen. Som afsæt for en drøftelse om trivsel og trivselsfremme for elever på Vorbasse 

Skole vil medarbejderrepræsentanter og skoleleder orientere om trivslen og nogle tiltag til at 

forebygge og afhjælpe trivselsproblemer.  

Som forberedelse til punktet kan Børns Vilkårs side om emnet besøges: 

https://bornsvilkar.dk/100born/ 

Til orientering og drøftelse 

 Lærere og skoleleder orienterede om nogle af de trivselsproblematikker, som skolens 

medarbejdere får øje på i trivselsrapporter og i det daglige samvær med børn og unge på skolen. 

Tendenser som ses i landsdækkende undersøgelser ses også lokalt. For nogle børn og unge kan 

det være svært at leve op til egne og andres forventninger og føle sig som en del af fællesskabet. 

Desværre ser vi at nogle føler sig ensomme og utrygge i stedet for som aktive deltagere i et 

udviklende fællesskab. Nogle er bange for at blive til grin blandt kammerater og føler sig ikke 

accepterede som de er.   

Gitte og Annemette er begge AKT-lærere og de fortalte om, hvordan de arbejder med forskellige 

indsatser. Blandt andet KonfontIT, som er et screeningsværktøj, der kan anvendes når vi møder 

børn der viser tegn på mistrivsel. Det kan hjælpe når AKT-læreren skal yde en målrettet individuel 

indsats for at hjælpe en et barn eller en ung til bedre trivsel.  

Gitte orienterede om en samarbejdsaftale som er indgået med Headspace og som indebærer at 

folk fra Headspace besøger skolen for at udbrede kendskabet til hvad hjælp de tilbyder.  

Der er ønske i bestyrelsen om at trivsel og trivselsproblematikker tages op med mellemrum på 

bestyrelsesmøderne. I kraft af den udvikling der ses generelt blandt børn og unge er det et vigtigt 

område at holde fokus på.  

8.  Økonomi 

Bilag 3 Økonomirapport oktober 

Til orientering  

 Økonomirapport gennemgået. Ingen bemærkninger.  

9. Ansættelse 

Der skal nedsættes ansættelsesudvalg ifm. ansættelse af lærer til ledig stilling pr. 1. januar.  

Til orientering og beslutning 

 Susanne og Linda deltager i ansættelsesudvalget 

10. Evt. 

https://vorbasseskole.aula.dk/sites/vorbasseskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Principper%20for%20meddelsesbog.pdf
https://bornsvilkar.dk/100born/
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 - Der blev spurgt til hvordan forsøgsarbejdet med Bubbles forløber. Skoleleder orienterede 

kort om gevinster og udfordringer ved at benytte systemet.  

- Køn og identitet – Susanne delte indtryk fra et møde hun har været til. 

 


